
J E G Y Z Ő K Ö N Y V  a Deseda Tájvédelméért és Fejlesztéséért Közhasznú Egyesület 2014.05.30.-i 

megismételt KÖZGYŰLÉSÉRŐL 

 

A JEGYZŐKÖNYV készült:  a Toponári  Kúltúrházban 2014. május 30-án. 

Tárgy: Éves beszámoló közgyűlés. 

Jelen vannak: JELENLÉTI ÍV  szerint.  

Miklós Róbert az Egyesület titkára megnyitja a közgyűlést. Egyesület elnöksége megbízta Titkárt, 

hogy vezesse le a Közgyűlést. Miklós Róbert tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a mai Közgyűlés fő 

napirendje a beszámoló mellett, a megváltozott jogszabályok miatt új alapszabály elfogadása. 

Titkár köszönti a Közgyűlés résztvevőit: a Tagságot, az érdeklődőket, valamint a Közgyűlés vendég 

előadóit:  

Bodó Alexandrát, a Desedai Látogatóközpont koordinátorát, 

Bajzik Imrét, KMJV Polgármesteri Hivatala Főtanácsadóját, 

Szűcs László, főtörzsőrmester urat, a Deseda térség körzeti megbízottját, 

és Kozári Mikóst, a Kaposvári Sporthorgászati Egyesület Elnökét. 

Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

- Meghívott előadóink tájékoztatója a Desedát érintő fejlesztésekről 
- Elnök beszámolója az Egyesület elmúlt évi tevékenységéről 
- Gazdasági felelős beszámolója az egyesület gazdálkodásáról 
- Számvizsgáló beszámolója a gazdálkodás ellenőrzéséről és az egyesület közhasznúsági 

jelentéséről 
(beszámolók, szavazás) 

- ALAPSZABÁLY  módosítása, indokolás, szavazás… 
- Az Egyesület új ALAPSZABÁLYA szerinti tisztségviselők megválasztása (7 tagú Elnökség, 3 tagú 

Felügyelő-bizottság, Küldöttek) 
- Kérdések és javaslatok az új tisztségviselők felé 

 

A napirendek megtárgyalása előtt Titkár ismerteti, hogy az új ALAPSZABÁLY elfogadása esetén Új 

Elnökséget kell választani ezért az Elnökség megbízta Erdős Tibornét, Sárdi Petrát és Klapsz Katalint a 

jelölési feladatok előkészítésével, egyben a szavazatszámlálással. Felkéri a Tagságot, hogy Erdős 

Tibornét, Sárdi Petrát és Klapsz Katalint erősítse meg e tisztükben, egyben tájékoztatja a Tagságot, 

hogy a Bizottság önmaguk közül Elnököt és tagokat választott.  A Jelölő és Szavazatszámláló bizottság 

elnöke Erdős Tiborné. Tagok Sárdi Petra és Klapsz Katalint. 

A Tagság egyenkénti szavazással – Levezetőelnök szavazatszámlálása mellett a Jelölő - 

Szavazatszámláló bizottság Elnökét és Tagjait egyöntetű IGEN szavazattal megerősítette tisztükben.  

A Bizottság elnöke Erdős Tiborné, tagjai : Sárdi Petra és Klapsz Katalin 



 

Levezetőelnök felkéri a Bizottság Elnökét, hogy a jelenléti ív alapján állapítsa meg, hogy a KÖZGYŰLÉS   

határozatképes-e.  

 

Erdős Tiborné megállapítja, hogy a 17 órára összehívott KÖZGYŰLÉS a 140-fős tagság 

figyelembevételével (70+1 fő) NEM HATÁROZAT KÉPES. 

 

Levezetőelnök a KÖZGYŰLÉSt elhalasztotta és a MEGHÍVÓ szerint 2014. május 30.17:30 időpontra 

ismételten összehívta azzal, hogy a KÖZGYŰLÉS a résztvevők számától függetlenül határozatképes. 

 

A megismételt KÖZGYŰLÉS első napirendi pontja keretében : Bajzik Imre beszámol a Desedán 

történő fejlesztésekről: 

 

Két turisztikai fejlesztés zajlik: 

a. Komplex turisztikai fejlesztés: kilátók, látogatóközpont, túraútvonal kialakítása a 

kerékpárúttal párhuzamos nyomon 

b. Füredi oldalon lévő kerékpárút kiépítése: 7,1 km hosszú, 191 MIO HUF, egy kerékpáros 

pihenőhely+játszótér, kempingparkoló+strandhoz vezető út felújítása, Haladás-tanyai út 

felújítása, napelemes táplálású kishajó beszerzése sétahajózáshoz. 

Kérdések Bajzik Imréhez: 

Agócs Attila: Desedai strand felújításáról érdeklődik (pl. WC –k használata) 

Bajzik Imre: válaszol, hogy a Városgondnokságnak kellene üzemeltetnie, továbbítani fogja a kérdést 

az illetékesnek 

Kozma Györgyné: kérdezi, hogy a kempinggel mi lesz? 

Bajzik Imre tájékoztatja a jelenlevőket, hogy jelenleg is műszaki felmérés folyik a kemping esetleges 

üzemeltetéséről. A Város feltett szándéka, hogy újból üzemeltesse a kempinget. 

Velk Jánosné: örömét fejezi ki, hogy elkészült a Haladás-tanyai út, köszöni a megtett fejlesztéseket 

Kovács Gábor az alább felsorolt témákat veti fel: 

Közvilágítás kiépítésére lenne szükség mind közlekedés- mind közbiztonsági okokból… 

Szemétgyűjtők elhelyezése a parton legalább a parkolásra kijelölt helyeken…  

Csónakkikötőnél biztonságos lejárót tenni… 

Játszótér elhelyezése a Csónakkikötőnél lévő postaládák után… 

Miklós Róbert felajánlja a városnak, hogy társadalmi munkában az Egyesület szívesen segít a játszó 

és közösségi tér kialakításában, javasolja, hogy a csónakkikötőhöz vezető vízfolyás mentén alakítsunk 

ki parkosított ligetet a jelenleg elvadult fásított terület helyén a nagyobb fák meghagyásával a bozót 

és kidőlt fák kitakarításával.  



Megemlíti a zöld hulladék kezelésének problémáját. Természetvédelmi területen nem lehet égetni, 

néhány száz méterre Toponáron elviszik a zöldhulladékot, a kert-városból nem. Erre szeretne az 

Egyesület megoldást találni. 

Gombosné: megemlíti, hogy a városban minden évben van lomtalanítás. Egy évben egyszer, egy 

napon itt is lehetne?(egy adott helyen, egy konténerbe összegyűjtve) 

Kovách Gábor: felhívja a figyelmet a partvédelem problémájára, a hullámverés által elmart part 

helyenként már veszélyezteti a kerékpárutat és a közutat is… 

Bajzik Imre kijelenti, hogy az elhangzott a kérésekről összeállít egy írásos anyagot a Polgármester úr 

részére és meg fogják beszélni, mi teljesíthető rövid és hosszú távon, ami a Városgondnokságra 

tartozik, azt Hartner úrral beszéli meg. 

Közvilágítással kapcsolatban azonban azt megjegyzi, hogy ez egy komplexebb kérdés, ennek 

rendszerét meg kell tervezni, ki kellene építeni, aminek jelentős költsége van. A város eddigiekben a 

külterületek közvilágítását nem támogatta.  Javasolja, hogy 50% lakossági hozzájárulással az 

Egyesület pályázzon a hálózat tervezésére, kiépítésére, az üzemeltetést és annak költségeit a Város 

vállalja. Minden év április végén kiírják az új pályázatokat ezzel kapcsolatban. 

Miklós Róbert  kéri, hogy a figyelem ne csak a frekventált parti részekre, hanem a Kertváros, 

Szőlőhegy egészére terjedjen ki…  Megköszöni Bajzik Imrének a tájékoztatót és a rendelkezésre 

állását, majd felkéri az új látogató központ koordinátorát előadása megtartására: 

Bodó Alexandra először is megköszöni Sárdi Péternek és az Egyesületnek a meghívást, majd 

megtartja vetített képes előadását a Desedai Látogatóközpontról. A tagság tapssal köszöni meg az 

előadást.  

Miklós Róbert megköszöni Bodó Alexandrának a tartalmas tájékoztatót és felkéri Szűcs László 

főtörzsőrmester urat, hogy tájékoztassa az Egyesület tagságát a közbiztonság javítása érdekében 

tervezett tevékenységéről: 

Szűcs László megköszöni az Egyesület meghívását. Januártól vette ennek a területnek a körzeti 

megbízotti feladatait. Kifejezi örömét a sok fejlesztés hallatán, egyúttal kihangsúlyozza, hogy sokkal 

több lesz az idelátogató, turista, ami magával vonzza a nem kívánt látogatókat is, ami elkerülhetetlen, 

de ezt próbálják a lehető legjobban redukálni. Kifejezi elkötelezettségét és elhivatottságát, 

rendelkezésre áll munkaidőn kívül is, hogy minél jobban tudja végezni a munkáját. Felhívja a 

figyelmet a megelőzés fontosságára és egymás értékeinek védelmére. 

Miklós Róbert megköszöni a három vendég előadását. 

Levezetőelnök felkéri a Szavazatszámláló- bizottság Elnökét, hogy a jelenléti ív alapján állapítsa meg, 

hogy a KÖZGYŰLÉS   határozatképes-e.  

 

Erdős Tiborné megállapítja, hogy a 17:30-ra összehívott KÖZGYŰLÉSen a 140-fős tagságból 54 fő vesz 

részt a KÖZGYŰLÉS HATÁROZAT KÉPES. 

 



Levezetőelnök a KÖZGYŰLÉSt a MEGHÍVÓ szerinti napirendi pontokkal megnyitja azzal, hogy a 

KÖZGYŰLÉS a napirendi pontok tekintetében szavazzon, határozatképes. 

Miklós Róbert tájékoztatja a Közgyűlést, hogy a Jelölő – bizottság  Váradi-Bierer Andreát kérte fel a 

jegyzőkönyv vezetésére, egyben Petrási Zsolt és Rohonczy Gyula urakat felkérte a Jegyzőkönyv 

hitelesítésére. Levezető elnök felkérte a Tagságot, hogy tisztségükben a jelölteket erősítse meg. 

Egyenkénti szavazást követően szavazatszámláló bizottságot megállapítja, hogy a közgyűlés a 

jegyzőkönyv-vezetőt és jegyzőkönyv hitelesítőket megválasztotta. 

Levezetőelnök felkéri Sárdi Péter ELNÖKÖT, Kunváriné József Erzsébetet gazdasági vezetőt és 

Zsoldos Károlynét, hogy terjessze a Közgyűlés elé az Egyesület két közgyűlés közötti munkájáról 

szóló BESZÁMOLÓT. 

Sárdi Péter, az Egyesület Elnöke köszönti a résztvevőket, beszámolt az Egyesület céljairól, 

működéséről. Megköszöni mindenkinek a jelenlétét, az Egyesület tagjainak aktív munkáját.  

Elmondja, hogy az Egyesület gyűlései mindig nyilvánosak, de nincs állandó üléshelye az Egyesületnek, 

így külön köszöni Kozári Miklósnak, hogy lehetővé tette, hogy az elnökségi üléseket a Horgásztanyán 

tarthatta az Egyesület és azokon tanácskozási joggal a HE vezetői aktívan részt vettek. 

Nagy előrelépésnek tartja, hogy a Kertbarát kör újra alakult. Megemlíti, hogy az Egyesület meg tudta 

építeni a Hullám utcai utat, kér mindenkit, hogy vigyázzunk rá. 

Kifejezi a biztonság fontosságát is. Elmondja, hogy hagyományőrző jelleggel, 6 éve megrendezésre 

került a desedai búcsú, ami azonban tavaly már kevés látogatót vonzott, viszont nagy költséggel járt, 

így ezen idén változtatni fog az Egyesület, más jellegű rendezvényt fog szervezni. 

Kifejezi, hogy az Egyesület társadalmi munkában szívesen részt vállal szemétgyűjtő akciókban, 

játszótér kialakításában, stb.. 

Beszél az Egyesület által benyújtott pályázatról, amellyel a Deseda természeti értékeit ismertethette 

meg a lakossággal. Köszöni Bagyari Lajos és Dávid János urak előadásait. A pályázat keretein belül az 

Egyesület vásárolt egy gallyaprító berendezést, aminek használata az Egyesület tagjainak ingyenes. 

Elmondja, hogy példaértékű a kapcsolat a Kaposvári Horgászegyesülettel, külön köszönetét fejezi 

Kozári Miklósnak, Kovács Gábornak és társainak. 

Köszönetét fejezi ki Mihalecz Úrnak, aki anyagilag hozzájárult az útépítéshez. Kéri, hogy mindenki 

vegyen részt a februári Közmeghallgatáson, ahol jelezni lehet az esetleges problémákat. 

Beszél a Study Tours programról, amikor is újságíróknak, szakújságíróknak mutathatta be az 

Egyesület a Desedát. 

Kiemeli a nyilvánosság fontosságát, megemlíti az Egyesület honlapjának, Facebook oldalán 

működését. 

Megköszöni a bizalmat, a tagok támogatását és a közgyűlésen részt vevők jelenlétét. 

Elnök felkéri Kunváriné József Erzsébetet, hogy tartsa meg a pénzügyi beszámolót. 



Kunváriné József Erzsébet megtartja pénzügyi beszámolóját. Részletesen ismerteti a kiadásokat, a 

bevételekről, ismerteti a pályázati bevétel és kiadás összegeit, a tagdíj bevételeket. Megkérdőjelezi a 

desedai búcsú létjogosultságát gazdaságossági szempontokból. Felkéri Számvizsgálót, hogy terjessze 

elő a pénzügyi vizsgálatról és a közhasznúságról szóló beszámolóját. 

Zsoldos Károlyné felolvassa az éves beszámolóját és a közhasznúsági jelentést. 

Levezető-elnök kéri a Közgyűlést, hogy az Egyesület két közgyűlés közötti munkájáról szóló 

Beszámolót a tagság fogadja el a most elhangzott előadások és azoknak az egyesület internetes 

honlapján (desedaegyesület.hu), a Közgyűlés előtt közzétett írásos anyagai alapján. 

Dózsa Zoltán felszólalásában kéri, hogy a jövőben a meghívó mellé csatolja az Egyesület a részletes 

pénzügyi elszámolást a gazdálkodásról, ahogy pl. társasházi közgyűlések estén ezt a közös képviselő 

teszi… 

Erdős Tiborné a szavazást és a szavazat számlálást követően megállapítja, hogy a Közgyűlés a 

beszámolókat elfogadta. 

Miklós Róbert felkéri az Elnök urat, hogy az Egyesület alapszabály módosításával kapcsolatban tegye 

meg előterjesztését. 

Sárdi Péter elmondja, hogy a változó törvényi szabályok miatt meg kellett változtatni az Egyesület 

Alapszabályát. Kéri az eddigi alapszabály megszüntetését és az új alapszabály megszavazását. 

Az új alapszabály szerint az Egyesületet hét fős Elnökség irányítja. A munkát az eddigi Számvizsgáló 

helyett háromfős Felügyelő Bizottság ellenőrzi. További új elem, hogy Küldött-közgyűlés jár el minden 

második évben a Beszámoló elfogadása ügyében a Közgyűlés helyett. Ehhez az Elnökség döntése 

szerint 26 küldöttre van szükségünk. Ez a 26 tagunk rendelkezne a megfelelő szavazati jogokkal. 

Jelentős változás, hogy az új ALAPSZABÁLY szerint, az Elnökség javaslatára, az Egyesület nem lesz 

közhasznú egyesület. Tagdíjemelésre nem kerül sor. Belépési nyilatkozatot az Egyesület fel fogja 

tenni a honlapjára, illetve az elnökségi tagoknál is mindig elérhető lesz.  

Amennyiben egy tag két egymást követő évben nem fizet tagdíjat, vele szemben az Elnökségnek el 

kell járnia. 

Az ALAPSZABÁLY- tervezet megtekinthető volt a honlapon a meghívó szerint is, illetve megfelelő 

példányszámban a Közgyűlés előtt kiosztásra került. Elnök kéri, hogy az előterjesztés és az írásos 

anyag alapján a Közgyűlés az új ALAPSZABÁLYT fogadja el. 

Miklós Róbert a szavazás előtt az új ALAPSZABÁLYt vitára bocsájtja. Megállapítja, hogy az 

alapszabállyal kapcsolatban nincs kérdés. 

Levezetőelnök kéri, hogy a Közgyűlés szavazzon az alapszabály elfogadása tárgyában. 

Erdős Tiborné megállapítja, hogy az Egyesület 100%-ban elfogadja a módosított ALAPSZABÁLYt. 

Az Egyesület titkára elmondja, hogy az új alapszabállyal a régi elnökség és az eddigi elnök 

mandátuma megszűnt. Elmondja, hogy az új elnökség felállításához jelölési folyamat zajlott le az 

elmúlt időszakban. Felkéri Jelelő-bizottság elnökét, hogy számoljon be a jelölésről. 



Erdős Tiborné megköszöni az Egyesület eddigi tisztségviselőinek a munkájukat. Az egyesületi tagok 

megkérdezése alapján az alábbi személyeket javasolja az új elnökségbe: 

Sárdi Pétert, elnöknek 

Miklós Róbertet, titkárnak 

Kunváriné József Erzsébetet, számvizsgálónak; illetve 

Bokréta Ferencét 

Juhász Tamást 

Toronyi Józsefet 

Dávid Jánost elnökségi tagoknak. 

Kéri a javaslata megszavazását. 

Az egyenkénti szavazás és a szavazatok megszámlálása után Erdős Tiborné megállapítja, hogy a 

Közgyűlés 100 %-kal megválasztotta az Elnököt, a Titkárt és az elnökségi tagokat. 

Miklós Róbert köszöni a bizalmat a tagságnak, hogy az Elnökséget újra választotta.  

Tájékoztatja a Tagságot, hogy  a Kaposvári Horgász-egyesület és a Deseda Egyesület között fennálló 

együttműködési megállapodást az új Elnökség meg kívánja újítani. Felkéri Kozári Miklós urat, a HE. 

Elnökét, hogy értékelje a két egyesület eddigi együttműködését, illetve Sárdi Pétert, hogy ismertesse 

a Megállapodás szövegét. 

A beszédek után az EGYÜTTMŰKÖDÉSI MEGÁLLAPODÁST az ELNÖKÖK ünnepélyesen aláírták. 

Levezetőelnök visszaadja a szót Erdős Tiborné bizottsági elnöknek: 

Erdős Tiborné javaslatot tesz a Felügyelő Bizottság tagjaira: 

Elnök: Zsoldos Károlyné 

Tagok: Váradi-Bierer Andrea 

            Erdős Tiborné (Sárdi elnök úr javasolja) 

Az egyenkénti szavazás és szavazatösszesítést követően Erdős Tiborné megállapítja, hogy a 

közgyűlés 100%-ban elfogadta a Felügyelő Bizottságot. 

 

Erdős Tiborné javaslatot tesz a 26 küldöttre: 

Agócs Attila 

Tóth Lászlóné 

Molnár Zsolt 



Sárdi Petra 

Miklós Róbertné 

Velk Jánosné 

Petrási Zsolt 

Heizer Ferenc 

Zsoldos Károlyné 

Erdős Tibor 

Joó Gábor 

Kis-Bank Sándor 

Rohonczy Gyula 

Sárdi Péter 

Kunváriné József Erzsébet 

Miklós Róbert 

Bokréta Ferencné 

Juhász Tamás 

Dávid János 

Virág Gábor 

Toronyi József (igazoltan távol) 

Kehler Imre 

Sárközi András 

Bierer Andrea 

Farkas Árpád 

Erdős Tiborné (Miklós Róbert javasolja) 

Erdős Tiborné kéri, hogy a Közgyűlés szavazzon a küldöttekről: 

Megállapítja, hogy a közgyűlés 100%-ban megszavazta a 26 küldöttet. 

Miklós Róbert megköszöni a jelölő és szavazat számláló bizottság munkáját. Megállapítja, hogy az 

elfogadott Alapszabállyal és a megválasztott tisztségviselőkkel az Egyesület törvényesen működik. 

Ennek keretében az új elnökségnek meg kell alkotnia ez évi munkatervét. Ehhez kéri a tisztelt 

jelenlévő tagság javaslatait: 



dr. Kovách Gábor: javasolja a vezetékes, vagy helyi jelerősítéses internet bevezetését a Deseda-

Kertvárosban mert a jelenleg elérhető mobilinternet megoldások bizonytalanok. 

Javasolja az Elnökségnek korábban eredményesen működő Polgárőrségi szolgálat megújítását.  

Kunváriné József Erzsébet: elmondja, hogy az UPC-n keresztül műholdas technológiával megoldást 

talál az internetre, nagy adatforgalommal is biztonságosan működik náluk az internet.  

Sárdi Péter elmondja, hogy az Elnökség tájékozódni fog az internet elérés lehetőségeiről, árairól. 

Közbiztonsági kérdések tekintetében kéri a küldötté választott Molnár Zsolt közbiztonsági 

szakembertől, hogy konzultáljon Szűcs Lászlóval, dolgozzanak ki egy közös javaslatot, amiről utána az 

Elnökség tárgyalhat. 

Dózsa Zoltán:  Fürj utcától keletre lévő területet úgy művelik, hogy a mezőgazdasági gépek 

kiszántanak az útra, a fordulókat a közút tönkretételével teszik meg. Az esőzések után a lejtővel 

párhuzamos barázdákról a sár az utakra ömlik.  

További utakkal kapcsolatos kérdése: Mit tehet a rendőrség a súlykorlátozást megszegőkkel, mint a 

nagy mezőgazdasági, vagy építőanyag szállító autók, sőt nyaranta tűzoltóautók is a tóparton 

gyakorlatoznak a 3,5 t-s tábla ellenére? 

Agócs Attila: elmondja, ilyen behajtásra önkormányzattól engedélyt kapható, ha van ilyen engedély, 

akkor nincs szankció. 

Sárdi Péter: Fürj utcai kérdéssel kapcsolatban Herczegh Attila úrral hivatalosan fel fogja venni a 

kapcsolatot, mert a probléma nem egyedi, másutt is előfordul (Harangláb utca). 

Virág Gábor: Harangláb utca környékén, télen már nem történt hó eltolás, erre szeretne megoldást. 

Sárdi Péter elmondja, mivel a hó eltakarítást közpénzből történik, ennek elköltésére pedig nem volt 

felhatalmazása, egyedül nem engedhette meg a munka megrendelését. Ezért az Elnökség úgy 

döntött, hogy 40e HUF értékben eszközt különített el hó eltakarításra. Az Elnökség felhatalmazva 

Juhász Tamás és Kunváriné József Erzsébet, őket lehet hívni majd ilyen ügyekben. 

Útjavításról elmondja, ha az Egyesületnek lesz megfelelő anyagi ereje, akkor az Egyesület is nagyobb 

arányban tud hozzájárulni az útfelújításokhoz. 

Velk Jánosné: elmondja, hogy a Hattyú utcában van egy kb. 20 méteres szakasz, ami nagyon nehezen 

járható. Kéri, ha mód van rá és lehet pályázni, arra a kis szakaszra zúzott követ lehetne hozatni- 

ebben kéri az Egyesület segítségét. 

Sárdi Péter emlékezteti a résztvevőket, hogyha egy adott utcában lakók összeállnak útépítésre, az 

Egyesület a saját erőhöz + 20%-ot biztosít.  Mivel jelenleg pályázat nincs, ezt a lakóknak kell 

összeadnia és kérni az Egyesület hozzájárulását. 

Velk Jánosné elmondja, hogy a nagy esőkben a kivezetőket saját kezűleg véste ki, mivel nincs 

rendesen megcsinálva, és ezt sokan rossz szemmel nézték tőle. 



Gombosné: elmondja, hogy sok új telektulajdonos van a Szőlőhegyen. Ők vajon tudják, hogy van 

ilyen Egyesület? Javasolja, hogy őket keresse fel az Egyesület. 

Sárdi Péter elmondja, hogy egyrészt a megválasztott 26 küldött ebben is segíti az Egyesület, illetve 

kéri mindenki aktivitását, hogy népszerűsítse az Egyesületet, megkeresse az újakat, illetve hozzáteszi, 

hogy az Egyesület honlapja egyre népszerűbb, egyre többen keresik fel. Kér mindenkit, aki ma jelen 

van, hogy hirdesse az Egyesület munkáját, kéri mindenki öntevékenységét. 

Sárdi Péter megválasztott Elnök megköszöni a részvételt. 

Miklós Róbert levezető-elnök bezárja közgyűlést. 

 

Kmft. 
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